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Jaarverslag 2024 

Bestuur algemeen: 

Aan het begin van 2024 had het bestuur de volgende samenstelling: 

Voorzitter: Peter van Baalen, vicevoorzitter: Adri van Vliet, secretaris: Theo Vroon, penningmees-
ter: Wim de Lege, PR en evenementen: Ineke Vink, PR (a.i.): John Hanswijk, evenementen: Edwin 
Broekhart 

John Hanswijk was door het bestuur aangezocht om de PR van de vereniging vorm te geven. Hij 
had dat op ad interim al enige maanden tot genoegen gedaan. Het bestuur heeft de algemene 
ledenvergadering op 21 maart dan ook gevraagd John te benoemen in het bestuur. Dat voorstel 
werd aangenomen. In deze vergadering trad volgens rooster voorzitter Peter van Baalen af. Hij 
had zich echter verkiesbaar gesteld en werd herkozen. Van Ineke Vink werd na jaren bestuurslid-
maatschap op haar eigen verzoek afscheid genomen. Haar takenpakket was naar haar mening 
de laatste jaren wat te veel gegroeid. Zij wilde zich beperken tot het redactionele werk. Haar PR-
taken werden zoals eerder genoemd door John Hanswijk overgenomen en haar functie binnen de 
evenementencommissie door Edwin Broekhart.  

Een belangrijk onderwerp voor het bestuur is Loods M. Loods M is aan de ene kant een gebouw 
waar veel verenigingen en stichtingen op het gebied van (maritieme) historie en cultuur onder-
dak in zullen vinden. Aan de andere kant dient Loods M ook als platform om deze stichtingen en 
verenigingen samen te brengen en hun krachten te bundelen. Er is veel gebrainstormd over hoe 
een en ander vorm moet gaan krijgen en zou moeten worden gefinancierd. Jacques Visker, Peter 
van Baalen, Wim de Lege en Edwin Broekhart vertegenwoordigen de HVM hierin en volgen de 
discussies nauwgezet. De plannen die zijn geschetst in het bidboek zijn zeer uitdagend en bij 
sommige punten wordt nog wel een vraagteken gezet. In de loop van 2025 zal meer bekend zijn 
hierover.  

Om onze statuten in overeenstemming te brengen met de WTBR heeft het bestuur een pakket 
met statutenwijzigingen aan de algemene vergadering voorgelegd. De vergadering is hiermee ak-
koord gegaan en nu moet er een nieuwe statutenakte worden gemaakt. Hiervoor is contact ge-
zocht met notaris Jansen te Maassluis. Dat contact heeft nog niet het gewenste resultaat opge-
leverd, dus dit dossier is nog niet afgesloten.  

Peter van Baalen had bij zijn herverkiezing al laten weten dat hij zou terugtreden als een ge-
schikte opvolger zich zou aandienen. Dat gebeurde in de persoon van oud-burgemeester Edo 
Haan. Nadat de bestuursleden zich in een kennismakingsgesprek hadden voorgesteld, bleek er 
chemie te zijn tussen de HVM en Edo Haan. Om de voorzitterswissel definitief te maken is een 
extra ledenvergadering samengeroepen op 19 juni, waarin het bestuur Edo Haan als voorzitter 
voordroeg. Het voorstel werd unaniem goedgekeurd, waarna dhr. Haan de voorzittershamer van 
Peter overnam. 

De HVM gebruikt het softwaresysteem Fotostation om afbeeldingen te rangschikken en van me-
tadata te voorzien. Dit systeem is verouderd en zal binnenkort niet meer worden ondersteund. 
De fa. Atlantis brengt hiervoor een nieuwer softwaresysteem uit, dat door veel andere informatie 
beherende instellingen gebruikt wordt om data op het internet te delen. Er is onderzocht of de 
HVM dit systeem ook zou kunnen gebruiken. Eerst waren er binnen het bestuur nogal wat bezwa-
ren vanwege de hoge kosten die ermee gemoeid waren. Gaande het onderzoek bleek dat de aan-
vangskosten gesubsidieerd zouden kunnen worden en dat we samen met het Museum 
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Maassluis, dat dit systeem al gebruikte, in konden stappen. Het bestuur heeft uiteindelijk 
haar fiat gegeven aan de invoering van dit systeem. De fysieke overgang zal in 2025 plaats-
vinden. 

De uiteindelijke samenstelling van het bestuur aan het einde van 2024 was: 

Voorzitter: Edo Haan, vicevoorzitter: Adri van Vliet, secretaris: Theo Vroon, penningmeester: Wim 
de Lege, PR: John Hanswijk, evenementen: Edwin Broekhart.  

Er zijn drie adviseurs voor het bestuur: namens de commissie Stad en Monument: Jacques Vis-
ker, namens de commissie Historie Maassluis: Ineke Vink en Dick Buurman is adviseur pro-
jecten. 

 

PR & Communicatie  

Algemeen 
Vanaf 1 januari is John Hanswijk verantwoordelijk voor de PR & communicatie. Vanaf 21 maart 
voert hij deze taak uit als bestuurslid.  

Nieuwsvoorziening voor HVM-leden: 
 
Nieuwsbrieven 
Dit jaar ontvingen de leden waarvan het e-mailadres bekend is, maandelijks een digitale nieuws-
brief. In december waren dit 1011 leden. 
In de maand mei verscheen een extra nieuwsbrief in verband met de voorzitterswisseling. In to-
taal werden 13 digitale nieuwsbrieven verstuurd.  
De nieuwsbrieven werden door gemiddeld 64% van de ontvangers geopend. 

Regelmatig ontvingen we verzoeken van organisaties om hun activiteiten onder de aandacht van 
de HVM-leden te brengen. In de maandelijkse rubriek ‘Waarheen in Maassluis?’ werden deze ac-
tiviteiten opgenomen. We plaatsten alleen activiteiten als er een raakvlak was met de historie 
van Maassluis of dat de activiteit direct te maken had met de HVM, zoals de activiteiten van 
Loods M. 

De papieren nieuwsbrief verscheen 2x en werd samen met de Historische Schetsen verstuurd. 
Om verwarring te voorkomen wordt de papieren nieuwsbrief voortaan ‘Mededelingen’ genoemd. 
 

Nieuwsberichten 
Er verschenen 31 nieuwsberichten op de HVM-website. 

De nieuwsberichten betroffen aankondigingen van onze eigen activiteiten, nieuws over de ver-
eniging en nabeschouwingen van onze activiteiten.  

Nieuwsvoorziening voor anderen 

Persberichten  
Er werden 23 persberichten naar de media gestuurd. Ze gingen naar: Ervaar Maassluis, WOS, 
AD-Waterweg, Nieuwsblad Maassluis, Maassluis Nu, Maassluis24 en Loods M.  
We zijn tevreden over onze relatie met de media. In de meeste gevallen werden persberichten 
geplaatst. De renovatie van de historische brievenbus leidde zelfs tot een tv-reportage van de 



Historische Vereniging Maassluis (HVM) 

 

Pagina 3 van 11 
 

WOS. 
Het AD zocht ons ook enkele malen op. Bijvoorbeeld met een artikel over onze jongste 
stadsgids, Ben Wenselius en de renovatie van de brievenbus. 

 
Social media: 
De HVM maakt gebruik van 3 social media-kanalen: Facebook, Instagram en X (voorheen Twit-
ter). 

Aantal volgers op 31 december:  
Facebook: 3772 
Instagram: 988 
X: 486 

Wekelijks werden 3 foto’s uit de collectiebank op Facebook en Instagram geplaatst.  
 
Als daar aanleiding voor was (bijvoorbeeld n.a.v. een historische avond of belangrijke gebeurte-
nis voor de HVM), werden er tussentijds berichten op de ‘socials’ geplaatst.  

Voor onderzoeksdoeleinden werden enkele malen oproepen geplaatst. 
In totaal werden er dit jaar 165 berichten geplaatst. 

Op X werden 28 berichten geplaatst. Enkele berichten werden opgepikt door de WOS en uitge-
werkt tot nieuws op hun website. Gezien de groeiende ontevredenheid in de samenleving over X 
moeten we ons afvragen of de HVM in 2025 nog wel op dit platform actief wil zijn. 

 

Advertenties in Nieuwsblad Maassluis 
Tweemaal plaatsten we een betaalde advertentie in Nieuwsblad Maassluis. 

• De Grote Maassluis Kwis 

• Kerst- en nieuwjaarswens HVM 

 

Overige activiteiten: 

Raadplaat 
Dit jaar verschenen 4 raadplaten in Nieuwsblad Maassluis. Het leverde een stroom aan reacties 
op.  

Website HVM 
De website werd dit jaar up-to-date-gehouden in samenwerking met Gertjan van de Velden. We 
noteerden 11.000 bezoekers. 

Deelname aan vergaderingen Commissie Evenementen 
Vrijwel alle commissievergaderingen werden bijgewoond, omdat bij veel van hun activiteiten 
‘communicatie’ nodig is. 

 

Invloed communicatie op bezoekersaantallen en naamsbekendheid 
Dit jaar werden de media actief door ons benaderd. Het aantal nieuwsberichten op de HVM-
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website werd verhoogd, evenals het aantal publicatiemomenten van berichten op Facebook 
en Instagram.  
 
Meetbaar 
Uit de maandelijkse statistieken van de collectiebank blijkt, dat het publiceren van foto’s op 
Facebook en Instagram voor meer gebruikers van de collectiebank zorgt. Als een foto gepubli-
ceerd wordt samen met een link naar de collectiebank zorgt het voor nog meer gebruikers.  
Ook de nieuwsbrief zorgt voor meer gebruikers van de collectiebank. In de nieuwsbrief kan de 
lezer doorklikken naar de collectiebank. Dit alles zien we terug in de maandelijkse statistieken. 
Het leidt ook tot meer downloads van Historische Schetsen en het bekijken van films.  

Niet meetbaar 
We denken dat de naamsbekendheid van de HVM in Maassluis groter is geworden. Het is een 
veronderstelling, want we meten dit niet.  

We weten daarom niet wat de invloed van de communicatie is geweest op de aanmelding van 
nieuwe leden en op het aantal bezoekers van de Historische Avonden en deelnemers aan de 
HizzQuiz. 

 

Evenementencommissie 

De Evenementen Commissie (EC) bestond per 1 januari 2024 uit de volgende personen: Edwin 
Broekhart, Piet Damsteeg, John Hanswijk, Wim de Lege, Gerard van Os, Wim den Oudsten, Jan 
Schakel, Kees van Schie en Theo van de Waardt. De commissie heeft in 2024 tien keer overleg 
gehad, plus een aantal ad hoc bijeenkomsten met een kleinere bezetting. 

De volgende evenementen en bijeenkomsten werden georganiseerd: 

- 8 februari: Historische Avond met als spreker Henk van der Lugt, voormalig loods, met 
als onderwerp: scheepsrampen voor de kust van Hoek van Holland.  

- 21 februari: Fotopresentatie over de historie van Maassluis door Piet Damsteeg, Kees 
Tempelaars en Wim den Oudsten in gebouw de Schans van de Hervormde gemeente 
Maassluis. 

- 29 februari: HizzQuiz in het Atrium van de Koningshof. De avond werd door in totaal 56 
personen, verdeeld over verschillende teams bijgewoond. Gertjan van de Velden presen-
teerde het geheel.  

- 21 maart: Algemene ledenvergadering in Koningshof zaal Lijster 
- 18 april: Historische Avond met als spreker Gertjan van de Velden met als onderwerp 

‘Geuzenwerk in Maassluis tijdens WOII) 
- 14 mei: Fotopresentatie voor Vrouwenwerk Maassluis in Koningshof 
- 18 mei: Sleepvaartdag Maassluis. HVM deed mee met een kraam bij Hotel Maassluis. 

Nieuw in de kraam: bewegende beelden en twee nieuwe ‘beachvlaggen’. 
- 19 juni: Extra algemene ledenvergadering in Koningshof zaal Lijster i.v.m. verkiezing Edo 

Haan als nieuwe voorzitter. 
- 29 juni: Boekenmarkt: HVM deed mee met een kraam op het Marelplein. 
- 31 augustus: BBQ voor de HVM-vrijwilligers in Koningshof 
- 14 september: Onthulling muurschildering van een gedicht over de HVM door Marleen 

Opschoor op de gevel van dreupelkot “Theodorus” op de Markt. E.e.a. werd door burge-
meester de Vries gedaan. 
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- 3 oktober: Historische Avond in Koningshof. De spreker was Henk den Heijer uit 
Scheveningen en hij besprak de relatie tussen Maassluis en Scheveningen m.b.t. de 
visserij. 

- 4 oktober: Onthulling rode brievenbus bij het Nationaal Sleepvaartmuseum door oud-
burgemeester Sterkenburg. Dit was mogelijk door een gezamenlijk initiatief van een aan-
tal sponsors en de tussenkomst van Jacques Visker.  

- 5 en 6 oktober: Furieade: de HVM deed mee met een kraam op de Marnixkade.  
- 14 november: HizzQuiz in Koningshof: Er deden 11 teams mee en daardoor moest wat 

geïmproviseerd worden. Is goed verlopen in samenwerking met personeel van Konings-
hof. 

- 21 november: Historische Avond in Koningshof: Spreker was Tom Steenbergen over de 
sanering binnenstad Maassluis van 1974. Veel belangstelling (250 mensen) 

- 12 december: Kerstborrel voor de HVM-vrijwilligers in het Witte Kerkje 
- 14 december: Kerstmarkt: HVM deed mee met een kraam op de Markt. Slecht weer maar 

goede belangstelling. 

 

 

Commissie Historie Maassluis (CHM) 

 

Personalia  

De Commissie Historie Maassluis o.l.v. Ineke Vink vergaderde dit jaar 10 maal. Daarnaast heb-
ben de commissieleden een bezoek gebracht aan de Elbe en een zeer leuke en leerzame rond-
leiding gekregen van Roger van de Kraan. Bij en andere gelegenheid heeft Jacques Visker de 
commissieleden uitgebreid bijgepraat over de plannen rond Loods M. Op de vergaderingen, die 
altijd een ongedwongen karakter hebben, worden kennis en ervaringen uitgewisseld over de di-
verse onderzoeken en werkzaamheden die eenieder voor de vereniging verricht. Daarnaast 

De commissie bestond op 31 december uit de volgende leden: Arie Blanker, Rien Braber, Marga 
Brijs, Ruud Broekman, Wim Duijvestijn, Jan van Gelderen, Freek Goos, Henk van den Hoek, 
Frans van den Hoek, David van der Houwen, Kees van der Sar, Bram Sonneveld, Ineke Vink, Theo 
Vroon, Dick van Wassenaar. Jan Schakel nam afscheid van de commissie omdat hij geen actieve 
rol meer vervult. Hij heeft zijn handen vol aan andere taken; de coördinatie van de postbezorging 
en van de stadswandelingen. 

De commissieleden doen historisch onderzoek (op verzoek of uit zichzelf), houden interviews 
met Maassluizers over historische zaken, geven desgevraagd advies op grond van hun kennis, 
denken mee over inhoudelijke vraagstukken en schrijven artikelen voor de uitgaven van de HVM. 

Elk lid heeft specialismes en bepaalde taken die in de vergaderverslagen staan genoemd. 

Ineke Vink is de Chroniqueur. 

Onder de Commissie Historie Maassluis vallen de volgende taken: 
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Werkzaamheden: 

Redactie 

De redactiecommissie bestond op 31 december uit Rien Braber, David van der Houwen, Bram 
Sonneveld, Ineke Vink (hoofd- en eindredacteur). De redactie werd ondersteund door Freek 
Goos voor de opmaak van digitale uitgaven, themaboekjes nieuwsbrieven en bulk-kopieerwerk. 
De opmaak van de boekjes HS is uitbesteed aan de drukker (Koppelaar Mixmedia). Door perso-
neelswisselingen en fusie bij de drukker is het contact niet vlekkeloos verlopen: er zijn fouten ge-
maakt bij het opleveren en later het afleveren van de boekjes. Dit heeft enkele vrijwilligers onno-
dig veel extra werk en stress opgeleverd. Er is beterschap beloofd.  

Artikelen voor de boekjes werden aangeleverd door de leden van Commissie Historie Maassluis. 
Verder zijn er diverse leden en niet-leden die op onregelmatige basis advies gaven, artikelen in-
stuurden, onderzoek deden en andere hand- en spandiensten verleenden, uit zichzelf of op ver-
zoek. 

 

Gepubliceerd: 

- Historische Schetsen nr. 84 en 85 zijn verschenen. 

- Themaboekje 4 burgemeesters is in januari verschenen en in mei aan de leden gestuurd. Het 
boekje was eind 2022 al (bijna) klaar, maar liep vertraging op. Door burgemeesterswisselingen 
en de tijdelijke aanstelling van burgemeester Renssen is het er in 2023 niet van gekomen het 
boekje te publiceren. Het boekje is geschreven door David van der Houwen en bekostigd door de 
gemeente. 

- Themaboekje Het gat van Maassluis is in november verschenen. Tom Steenbergen was actie-
voerder en leider van de bewonersprotesten bij de afbraak van de oude binnenstad, 50 jaar gele-
den. Hij schreef het boekje en verzorgde ook – een drukbezochte – historische avond over het 
thema. 

- Kalender 2025 is verschenen in een geheel nieuw format. Dit is ontwikkeld n.a.v. de vele reac-
ties op de vraag van vorig jaar ‘stelt u prijs op de kalender’. Omdat waardering voor de foto’s de 
rode draad van de reacties vormde, is gekozen voor een fotoboekje. Het bevat 12 foto’s rond een 
thema – dit jaar verdwenen scholen – met een calendarium. Opengeklapt is het een kalender, 
dichtgeklapt is het een fotoboekje dat bewaard kan worden. 

 

Canon van Maassluis 

De projectgroep heeft zichzelf opgeheven omdat het werk erop zit. Jan Schakel beheert de web-
site van de Canon (www.canonvanmaassluis.nl).  

 

Indexering Historische Schetsen 

De indexering van elke nieuwe HS is steeds weer een lastig karwei: wat neem je op en hoe? Bram 
Sonneveld, het nieuwe lid van de redactie, voert de klus na elk boekje consciëntieus uit.  
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Jaarkroniek 

Theo Vroon maakte ook dit jaar weer de jaarkroniek. Dat betekent dat hij op de server interes-
sante nieuwsitems verzamelt en ze per maand op de website laat publiceren. 

Schetsjes voor derden 

De redactie voldoet aan verzoeken van derden om Historische Schetsjes aan te leveren die een 
historisch perspectief geven van het Maassluis van nu.   

- Op de website WOS/Streekhistorie is 1 schetsje verschenen. Het hadden er 3 moeten zijn, 
maar de agenda voor de deadlines was niet aangekomen bij de redactie en noch de WOS noch 
de eindredacteur heeft het ontbreken van schetsjes opgemerkt tot het najaar. De agenda voor 
2025 is tijdig ontvangen en dat gaat volgend jaar weer goed. De aangeleverde schetsjes zijn altijd 
bestaande schetsjes die eerder voor het blad ErvaerM zijn gemaakt.   

- In het blad ErvaerM zijn 5 schetsjes verschenen. Hiervoor worden bestaande artikelen gebruikt 
uit de HS of andere publicaties, die bewerkt worden tot 1000 woorden. 

- In de Maassluise Courant De Schakel zijn 5 schetsjes verschenen van ongeveer 400 woorden. 
Deze zijn ook op de eigen website van de HVM verschenen als column. De frequentie is terugge-
bracht, omdat na 15 jaar lang 12 schetsjes per jaar te leveren de koek een beetje op begint te ra-
ken. Als compensatie worden er wat vaker raadplaten aangeleverd, wat door de commissie pr 
gebeurt.  

Vraagbaak 

De ‘Vraagbaak’ van de HVM wordt onderhouden door Dick van Wassenaar. Hij beantwoordt (met 
de hulp van anderen) vragen in de ruimste zin over de geschiedenis van Maassluis. In 2024 was 
het aantal beantwoorde vragen 47 (vorig jaar 48). In de meeste gevallen kon daarop een ant-
woord worden gegeven. Deze werden meestal gewaardeerd met een bedankje. Ook leidden 
sommige vragen tot nieuwe vondsten en/of gewijzigde inzichten in de geschiedenis van Maas-
sluis. 

Postbezorging 

Jan Schakel heeft dit jaar weer de postbezorging gecoördineerd. Het ging om 1 x contributiebrief 
en 2 x een Historische Schetsen, het themaboekje 4 burgemeesters (in mei), het themaboekje 
Gat van Maassluis (november) en de kalender. De voorbereidingsploeg kon het verzendklaar ma-
ken in de ruimten van de KCA in het gemeentehuis doen, waarvoor geen vergoeding verschuldigd 
was. Dankzij een ploeg van ongeveer 30 vrijwilligers die de post in Maassluis rondbrengen wordt 
een aanzienlijk bedrag op portokosten bespaard. Het zoeken naar een kandidaat om de postco-
ordinatie over te nemen heeft aan het eind van het jaar geleid tot de aanmelding van Louis 
Druijve. In 2025 wordt hij ingewerkt.  
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Commissie Stad & Monument 

Stadsgidsen 

In het voorjaar van 2024 werden veertien enthousiaste Maassluizers opgeleid tot stadsgids. Zij 
traden daarna allemaal toe tot de bestaande groep HVM-stadsgidsen. Aan het eind van 2024 wa-
ren achtentwintig HVM-gidsen inzetbaar. Alle gidsen kregen nieuwe polo’s in een helderblauwe 
kleur. 

In september kwamen 400 gepensioneerde werknemers van Boskalis, waaronder ook ex-werk-
nemers van Smit Internationale, met een rondvaartschip door de bruggen. Na aanmeren stapten 
130 mensen de kade op, waarna negen gidsen via meerdere routes de bezoekers door de bin-
nenstad hebben rondgeleid. Dat ging -met een goede voorbereiding- perfect.  

Over het hele jaar genomen hebben de gidsen ca. 900 wandelaars de stad laten beleven. Dat 
was aanmerkelijk minder dan de twee jaren ervoor. Merendeels werd de historische wandeling 
aangevraagd. De Maarten ’t Hartwandeling trok dit jaar een toenemend aantal geïnteresseerden. 

Alle wandelingen worden geboekt bij Ervaar Maassluis of direct bij de coördinator stadswande-
lingen van de HVM. In 2024 werd voor het 2e zomerseizoen elke zaterdagmiddag een ‘instapwan-
deling’ aangeboden, waarbij bezoekers tot op het startmoment kunnen boeken. Opnieuw was er 
geen grote belangstelling voor. We beraden ons op de toekomst van de instapwandeling. 

In augustus heeft Jacques Visker het voorzitterschap van de commissie Stad & Monument en de 
aansturing van de stadsgidsen overgedragen aan Martin Weeda. Jacques houdt zich bezig met 
de groeiende taken van de HVM rond het erfgoed van de stad. 

 

Erfgoed 

De HVM werd in 2024 ‘loodsgenoot’ van Loods M, net als de drie musea en meerdere maritieme 
organisaties in de stad. Gezamenlijk zijn de loodsgenoten op weg om het maritieme verleden 
van de stad beleefbaar te houden en het heden en de toekomst van maritiem Maassluis mede 
vorm te geven. De HVM brengt over het verleden een schat aan informatie binnen in geschrifte, 
verhaal en beeld. Dat vraagt voortdurend actualisering: wat vandaag gebeurt is morgen geschie-
denis. 

De provincie Zuid-Holland houdt haar verleden inzichtelijk via thematische overzichten: ‘erf-
goedlijnen’. Besprekingen erover gebeurt aan erfgoedtafels. De HVM neemt sinds jaren deel aan 
de Erfgoedtafel Trekvaarten. In 2024 ontstond het besef dat de HVM aan die tafel nauwelijks 
meer kennis kan ‘brengen’ of ‘halen’. In december formeerde de provincie de nieuwe erfgoedlijn 
Maritieme Historie. Deze zal zich richten op het gebied tussen Gorinchem en Hoek van Holland, 
in de periode 1870 – 1970. Hier kan de HVM juist veel inbrengen en context ophalen voor de ma-
ritieme geschiedenis van Maassluis.  

In 2024 nam de HVM deel aan de gemeentelijke Commissie Naamgeving (vaststelling straat-
naam voor de tweede toegangsweg tot Het Wilgenrijk) en participeerde in het gemeentelijke 
overleg over de herziening van de welstandsnota (bouwvoorschriften bij beschermd stadsge-
zicht, gemeentelijke en rijksmonumenten). 
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Commissie Collecties HVM (CCH)  

1. Taakstelling  

De Commissie Collecties HVM is verantwoordelijk voor het registreren, documenteren, digitali-
seren, beheren en behouden van collecties. Bij de collecties onderscheidt de HVM op hoofdlij-
nen collecties bestaande uit beeld- en woordmateriaal. De collectioneur (voorzitter van de com-
missie) coördineert de activiteiten van deze commissie.  

Ook de activiteiten van de stadsfotografen vallen onder de verantwoordelijkheid van deze com-
missie. De CCH kent één actieve werkgroep, de werkgroep onderzoek archief HVM (WG OAH). 

2. Activiteiten en producten  

Digitaliseren van beeldmateriaal. De groep beeldarchivarissen en beheerders vult de HVM-
beeldbank (intern). In aanmerking komende foto’s gaan ook naar de externe HVM-Collectiebank, 
waar ze voor het publiek via internet toegankelijk zijn.  
 

Digitaliseren van woordmateriaal. De bibliothecaris beheert het historisch archief en de biblio-
theek en is ook belast met de losse verkoop van HVM-publicaties. In nauw overleg met de leden-
administratie verzorgt hij ook de welkomstpakketten voor nieuwe leden. Op dit moment zijn er 
geen plannen om de stukken uit het historisch archief te digitaliseren. Aangezien een groot deel 
(t/m jaargang 1965) van de Maassluise Courant de Schakel zijn gedigitaliseerd en via Delpher zijn 
te raadplegen is een grootscheeps schoonoperatie van het historisch archief van de HVM meer 
dan wenselijk. Immers een heel groot deel van dat archief bevat artikelen uit de Schakel. 

 

Voor de CCH is een jaarplan opgesteld en daarin hebben we ons onder andere de volgende doe-
len gesteld: 

Beeldmateriaal verwerken en opnemen van 200 stuks in HVM Beeldbank en 300 stuks in de 
HVM-Collectiebank.  

De inhoudslijst van het archief corrigeren. Deze activiteit zullen we vooralsnog niet ondernemen 
als gevolg van de geringe capaciteit en de introductie van het Atlantis collectieregistratiesys-
teem.  

Het deel “projecten” van de HVM-Beeldbank vullen met foto’s die relevant zijn voor memorabele 
gebeurtenissen en evenementen en de bouwkundige ontwikkelingen van Maassluis. De kwanti-
teit van de te maken foto’s is tevoren moeilijk aan te geven. 

Een selectie van 300 actuele foto’s toevoegen aan de HVM-Collectiebank.  

 
Stadsfotografen leggen de dagelijkse veranderingen in de stad op de gevoelige plaat vast. De be-
heerder en de coördinator selecteren het door de fotografen aangeboden beeldmateriaal. De 
beheerder vult vervolgens de beeldbanken met de zorgvuldig samengestelde selectie. Zij leggen 
alle belangrijke feiten rond bouwprojecten die in de stad gaande zijn vast. Ook worden bijvoor-
beeld renovaties van bruggen, aanbrengen van kunstwerken, maar ook festiviteiten continu vast-
gelegd. Dit jaar zullen dat onder andere de viering van 80 jaar vrijheid zijn. 
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De Werkgroep Onderzoek Archief HVM (WG OAH) is eind 2016 ingesteld en heeft tot taak de 
inhoud van delen van het archief te controleren aan de hand van de inhoudsopgave en, in-
dien nodig, de inhoudsopgave aan te passen. Vergroten van de productiviteit van deze werk-
groep is een moeilijke opgave gebleken en behoeft ook in 2025 veel aandacht.  

3. Personele middelen  

De CCH beschikt per 31 december 2024 over 20 vrijwilligers die als volgt over de diverse werk-
groepen zijn verdeeld:  

Functie Aantal 

Archivaris beeldmateriaal 7 

Bibliothecaris 1 

Beeldbankbeheerder 2 

Stadsfotograaf 7 

WG OAH (non-actief)  

ICT 3 

Totaal 20 

 

Enkele vrijwilligers maken deel uit van meerdere werkgroepen. Door gebrek aan capaciteit en 
verlaagde prioriteit is de WG OAH voorlopig non-actief. 

Door de hoge leeftijd van een aantal vrijwilligers vergt deze commissie ook in 2025 extra aan-
dacht: het zoeken en opleiden van nieuwe actieve vrijwilligers is een prioriteit. Bij de introductie 
van een nieuwe archivaris is gebleken dat de ogenschijnlijke eenvoudige werkzaamheden van de 
beeldarchivarissen toch niet zo eenvoudig zijn. Bekend geraken met de in de loop der jaren ver-
zamelde kennis, afspraken en procedures vergen zeker een inwerkperiode van enkele maanden. 

4. Materiële middelen  

De CCH is de hoofdverbruiker van de (digitale) opslagcapaciteit van de HVM. Daarom is in het 
verre verleden het ICT-domein bij deze commissie ondergebracht. In 2024 zijn geen grote vervan-
gingen aan de orde geweest. Er zijn slechts 2 SSD’s in de werkstations vervangen omdat ze 
slecht gingen werken. 

De in gebruik zijnde ICT-apparatuur en het vervangingsschema zijn voor de periode 2022-2027 in 
detail opgenomen in de notitie ICT HVM. Op hoofdlijnen bestaat de apparatuur uit een server 
compleet met back-upmiddelen (NAS), een viertal pc’s met scherm, toetsenbord en muis, een 
all-in-oneprinter, een etiketprinter en een scanner. Deze apparatuur bevindt zich allemaal in het 
HVM-kantoor. De geplande vervangingen van de hardware voeren we alleen uit als die hardware 
echt niet meer bruikbaar is. Werkt de apparatuur naar behoren dan stellen we de vervanging uit 
en passen het schema aan de nieuwe situatie aan. 
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5. Bijdragen CCH  

De huidige HVM Beeldbank Historisch behoeft onderhoud. Deze werkzaamheden zijn van zeer 
variërende aard. Op hoofdlijnen betreft het de navolgende werkzaamheden. 

- Op dit moment telt de HVM Beeldbank 20146 afbeeldingen. Een deel (3908) is voorzien van de 
priority ROOD, d.w.z. dat deze afbeeldingen een nader onderzoek behoeven zodat we goed ge-
motiveerd kunnen besluiten een afbeelding wel of niet te bewaren in de HVM Beeldbank. Dit pro-
ces vergt veel van de beschikbare capaciteit omdat de zorgvuldigheid zowel de beeldbankbe-
heerder als één of liefst twee archivarissen vereist. Doel is om in 2025 500 afbeeldingen met de 
priority ROOD te verwerken. 

- Invoeren van het veld ‘Standplaats’ en verwijzingen naar het fysieke analoge bronmateriaal (dus 
de fysieke plek van negatief, foto of dia) aanbrengen.  
 
- Diverse correcties van de metadata uitvoeren. 
 

Bovenstaande betekent dat in 2025 het aanvullen van de HVM-Beeldbank met historische foto’s 
een lage prioriteit zal krijgen. We zullen meer de nadruk leggen op het valideren en verbeteren 
van de metadata. De Werklijst CCH Beeldmateriaal, een dynamisch (nog) niet uitputtend docu-
ment, geeft een goed overzicht van alle nog uit te voeren werkzaamheden. Deze houden grofweg 
in: 

- De HVM Beeldbank Projecten vullen met foto’s die relevant zijn voor memorabele ge-
beurtenissen en evenementen en de bouwkundige ontwikkelingen van Maassluis. De 
kwantiteit van de te maken foto’s is tevoren moeilijk aan te geven. Die bepaalt de   HVM-
stadsfotograaf zelf. Vervolgens stellen de coördinator en beeldbankbeheerder uit het 
aangeboden beeldmateriaal een representatieve selectie samen voor de HVM-Collectie-
bank. 

- Een selectie van 300 actuele foto’s toevoegen aan de HVM Collectiebank Projecten.  
- De inhoudslijst van het archief corrigeren en het historisch archief opschonen en zo mo-

gelijk digitaliseren.   

De leden verrichten het grootste deel van de werkzaamheden vanuit huis. Het is dus belangrijk 
dat de bereikbaarheid van de server (internetverbinding) op een veilige manier zeker wordt ge-
steld.  

 

 

 


